
CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

REFERAT
for mødet den 31.08.2022, kl. 18:30 i Beboerhuset, Dronningensgade 34

1.  Åben spørgetid (2022-0235430) 2
2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2022-0235443) 4
3.  Ukrainske flygtninge på Refshaleøen (2022-0267219) 6
4.  Placering af sorteringspunkter (2022-0267081) 8
5.  Status på tillægsaftale om etablering af almene boliger på Christiania

(2022-0267269)
11

6.  Forholdene på Christianshavns Torv (2022-0267184) 13
7.  Åbent Rådhus den 6. november 2022 (2022-0267237) 15
8.  Københavner-picnic den 11. juni 2023 (2022-0267240) 17
9.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2022-0235514) 20
10.  B-sag: Høringssvar om kommunens budget for 2023 (2022-0267006) 23
11.  B-sag: Høringssvar om strategi og handleplan for biodiversitet (2022-0267170) 26
12.  B-sag: Valget af løsning til forbedrede cykelforhold i Torvegade. (2022-0267390) 30
13.  B-sag: Kultur- og Fritidsforvaltningens organisering af institutioner i lokaludvalgets

område (2022-0267259)
33

14.  B-sag: To borgermøder om Lynetteholm (2022-0267271) 35
15.  B-sag: Driftsstøtteaftalen om det lokale miljøarbejde (2022-0177827) 37
16.  B-sag: Lokaludvalgets retningslinjer for støtte (2022-0267264) 39
17.  B-sag: Puljeansøgninger, august 2022 (2022-0235140) 41
18.  B-sag: Status på lokaludvalgets 2022-pulje, august 2022 (2022-0235522) 47
19.  B-sag: Havnens Pris 2022 (2022-0267255) 48
20.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, august 2022 (2022-0267273) 49
21.  Meddelelser (2022-0235539) 53
22.  Eventuelt (2022-0235548) 54

Om Christianshavns Lokaludvalgs møde den 31. august 2022 55



CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

1.  Åben spørgetid (2022-0235430)

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

 

Beslutning
Klatrehallen på Refshaleøen

En repræsentant for Dansk Bjerg- og Klatreklub orienterede:
Klubben har brug for hjælp til at blive i klatrehallen, for det vil smadre klubben, hvis ikke den kan blive
i hallen. Klubben har 2.000 medlemmer og 100.000 indtjekninger årligt. Det vil vanskeliggøre
talentudviklingen i dansk klatring og investeringer vil være spildt, hvis klubben skal forlade
klatrehallen. Det er bl.a. investeringer fra Københavns Kommune og Lokale- og Anlægsfonden. Hvis
hallen rives ned, vil en kulturarv gå tabt. Man bør i stedet genbruge den gamle bygningsmasse.

For klubben er der ingen alternativer til aktiviteterne i den nuværende hal. En ny hal vil koste over
100 mio. kr. 20 % af alle klatrere i Danmark er medlem af klubben og de er i alle aldersgrupper; helt
op til halvfjerdserne og firserne. Klubben tilbyder træning på hold. Der er 20 hold og 55
medarbejdere, bl.a. studerende, som arbejder som instruktør eller træner. Klatring er en urban sport
for individualister. Der er fleksibilitet med hensyn til, hvornår sporten udøves.

Klatrehallen på Refshaleøen åbnede i 2013. Det er Nordeuropas største klatrehal. Hallen blev i 2015
præmieret med Renoveringsprisen. Refshaleøen ejes af Refshaleøens Ejendomsselskab, som igen
er ejet af fire pensionskasse. Lejekontrakten for hallen med Refshaleøens Ejendomsselskab udløber
med udgangen af 2027.

Klubben har forhandlet med Refshaleøens Ejendomsselskab om forlængelse af lejemålet, men har
ikke fået en forlængelse af lejekontrakten på nuværende tidspunkt. Klubben har fået at vide,
at Refshaleøens Ejendomsselskab i 2025 kan sige noget om, hvorvidt klubben kan forblive på
Refshaleøen. Men klubben kan ikke vente på en afklaring, da der er en frygt for, at medarbejderne og
medlemmerne vil forsvinde.

Klubbens situation skal ses i lyset af, at idræt er oppe i tiden og at klubben kan bidrage til
kommunens målsætninger på idrætsområdet. Derudover er der perspektiv i at lade klubben indgå i
byudviklingen af Refshaleøen.  

Erik Rasmussen svarede, at lokaludvalget skal bakke op om Dansk Bjerg- og Klatreklubs ønske om
at blive i klatrehallen. Der skal være plads til sportsaktiviteter på Refshaleøen.

Side 2



Asbjørn Kaasgaard konkluderede, at lokaludvalget er positivt stemt overfor Dansk Bjerg- og
Klatreklubs ønske om at blive i klatrehallen og at han på vegne vil skrive til Kultur- og Fritidsudvalget
om sagen. Han foreslog, at lokaludvalgets arbejdsgruppe Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge tager en
dialog med Refshaleøens Ejendomsselskab om klubbens situation.

Det lokale miljøarbejde

Lederen af Miljøpunkt Indre By & Christianshavn Marianne Spang Bech orienterede om

lokaludvalget og Miljøpunktets offentlige tur til biogasanlægget i Hashøj den 5. oktober 2022,
hvortil der er tilmelding.
Miljøpunktets nyhedsbrev, som man kan abonnere på. Det seneste nyhedsbrev kan ses
her: https://mailchi.mp/7c288be4c910/forret-er-her-6098511?e=[UNIQID].

 

Politisk debat på Christianshavnerdagen

Et medlem af Plejehjem Nu-gruppen oplyste, at tre medlemmer af Sundheds- og Omsorgsudvalget
deltager i den politiske debat "Gammel på Christianshavn" på Christianshavnerdagen den 4.
september 2022. Hun efterlyste medlemmer af Teknik- og Miljøudvalget til debatten, da Teknik- og
Miljøudvalget har lokalplanlægning under sig.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2022-0235443)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter referatet af mødet den 22. juni 2022.
2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 22. juni 2022. 
Endvidere skal lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referat

Referatet drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.

Beslutning

1. Med henvisning til referatet af lokaludvalgsmødet den 22. juni 2022 præciserede Lis
Schertiger Nielsen, at Sundhedsgruppen under Miljøpunkt Indre By & Christianshavn bl.a.
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arbejder med støj, men at gruppen også arbejder med andre temaer. Derudover var der
ingen bemærkninger til referatet af lokaludvalgsmødet den 22. juni 2022.

2. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde.

3. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 godkendte lokaludvalget
indstillingerne i følgende sager:
10. Høringssvar om kommunens budget for 2023
11. Høringssvar om strategi og handleplan for biodiversitet
12. Valget af løsning til forbedrede cykelforhold i Torvegade
13. Kultur- og Fritidsforvaltningens organisering af institutioner i lokaludvalgets område
14. To borgermøder om Lynetteholm
15. Driftsstøtteaftalen om det lokale miljøarbejde
16. Lokaludvalgets retningslinjer for støtte
18. Status på lokaludvalgets 2022-pulje, august 2022
19. Havnens Pris 2022
20. Henvendelser til lokaludvalget, august 2022.

Bilag
1. Referat af lokaludvalgets møde den 22. juni 2022 (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

3.  Ukrainske flygtninge på Refshaleøen (2022-0267219)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte, hvordan civilsamfundet kan støtte de ukrainske flygtninge,
der er indkvarteret i pavillonboliger på Refshaleøen. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager en mundtlig orientering fra Beskæftigelses- og
Integrationsforvaltningen om indkvartering af ukrainske flygtninge på Refshaleøen til
efterretning.

2. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter, hvordan civilsamfundet kan støtte de ukrainske
flygtninge.

Problemstilling

Ukrainske flygtninge er blevet indkvarteret i pavillonboliger på Refshaleøen.

Løsning

I lokaludvalgets møde den 31. august 2022 orienterer Beskæftigelses- og Integrationsforvaltningen
om indkvarteringen af ukrainske flygtninge i pavillonboliger på Refshaleøen og herunder om hvordan
kommunale institutioner som skoler, daginstitutioner, bibliotek mv. er inddraget.

Lokaludvalget drøfter, hvordan civilsamfundet kan støtte de ukrainske flygtninge.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning
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1. Lokaludvalget tog en mundtlig orientering fra Beskæftigelses- og Integrationsforvaltningen om
indkvartering af ukrainske flygtninge på Refshaleøen til efterretning.

2. Lokaludvalget drøftede, hvordan civilsamfundet kan støtte de ukrainske flygtninge. Der var
følgende bemærkninger i drøftelsen:

Flygtningene kan deltage i de lokale aktiviteter. De kan orientere sig om de lokale
aktiviteter i Christianshavneren.
Aktiviteterne i Beboerhuset er for alle. Flygtningene er velkommen til at deltage.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

4.  Placering af sorteringspunkter (2022-0267081)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en mundtlig orientering fra Teknik- og Miljøforvaltningen om
forslag til placering af sorteringspunkter  på Christianshavn til efterretning og drøfte de foreslåede
placeringer. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager en mundtlig orientering fra Teknik- og
Miljøforvaltningen om forslag til placering af sorteringspunkter på Christianshavn til
efterretning.

2. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter de foreslåede placeringer. 

 

Problemstilling

Hvorfor sorteringspunkter?

Der skal opstilles i alt 750 sorteringspunkter i Københavns Kommune til affaldssortering. 57 af dem
skal placeres i Indre By og på Christianshavn. Sorteringspunkterne kan være enten nedgravede
beholdere, kuber eller affaldsskjul, alt efter hvad der passer til den enkelte bydel. 

Alle sorteringspunkter får åben adgang for alle. De er et supplement til den eksisterende ordning for
indsamling af husholdningsaffald og gør det nemt at aflevere sorteret affald både i gården og i gaden.
Derudover giver de giver byen større kapacitet til mere sortering. Meget af det affald, der sorteres vil
kunne genanvendes. Overordnet medvirker sorteringspunkterne til, at miljø og klima bliver mindre
belastet, og jordens ressourcer vil række længere. 

Sorteringspunkterne er en del af planen Cirkulær København. Den har 3 mål, der skal nås inden
2024: 

 

70 % af husholdningsaffaldet skal indsamles så det kan genanvendes.
Københavnerne skal genbruge 3 gange så meget.
CO2-udledningen skal reduceres med 59.000 tons.

Placering af sorteringspunkter
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Teknik- og Miljøforvaltningen har screenet Indre By og Christianshavn for at finde steder, hvor der
kan placeres sorteringspunkter.

Placeringerne er fundet på baggrund af input fra de to bydeles lokaludvalg og på baggrund af forslag
for borgerne, som har foreslået placeringer via en digital kortløsning.

Forslaget til placeringerne er blevet samlet i et udkast til en plan, som forvaltningen præsenterer 
mundtligt for lokaludvalget i lokaludvalgsmødet den 31. august 2022. Se bilaget.

Forvaltningen skal bl.a. sikre, at placeringerne ligger bolignært, at placeringerne passer bedst muligt i
byrummet, at der er plads til at skraldebilen kan standse for at tømme beholderne, og at anlægget
ikke generer ledninger i luften eller i jorden.

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager orienteringen fra Teknik- og Miljøforvaltningen til
efterretning og drøfter forslagene til placeringer. Der afsættes op til 45 minutter til dette punkt på
dagsordenen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Borgermøde

Den 1. september 2022 kl. 17.30 er Teknik- og Miljøforvaltningen vært for et borgermøde om
placering af sorteringspunkter på Christianshavn. Mødet holdes i Hal C, Arsenalvej 6.

På borgermødet fortæller forvaltningen om sorteringspunkterne, om baggrunden for forslag til
placeringer, design af affaldsbeholderne og det forventede anlægsarbejde i forbindelse med
etablering af sorteringspunkterne.

I mødet bliver der mulighed for at stille spørgsmål, kommentere på placeringerne og drøfte
sorteringspunkterne på Christianshavn.

Alle er velkomne til mødet. Der er ikke tilmelding. Læs om mødet her:

https://www.christianshavnslokaludvalg.kk.dk/nyheder/placering-af-sorteringspunkter-paa-christianshavn
 
Hvis man ikke kan være med til borgermødet, kan man frem til den 4. september sende
bemærkninger til placeringerne på mail til christianshavnslokaludvalg@okf.kk.dk.
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Opstilling af prototyper

Frem til den 3. september 2022 er der opstillet prototyper af sorteringspunkterne på Gammeltorv i
Indre By, så man har mulighed for at se dem. Det er ikke en permanent placering og heller ikke en
kommende placering for et sorteringspunkt. Stedet er valgt, fordi der er plads og et flow af
mennesker. De vil være aflåste.

Den 4. september 2022 flyttes de til Sankt Annæ Gade på Christianshavn, hvor de fremvises i
forbindelse med Christianshavnerdagen, der foregår kl. 11-16.  

 

Politisk behandling

Teknik- og Miljøudvalget tager i efteråret 2022 stilling til forslaget til planen for placering af
sorteringspunkter i Indre By og på Christianshavn.

Bilag: 

0. Link til kommunens hjemmeside om sorteringspunkter:

https://www.kk.dk/politik/politikker-og-indsatser/klima-og-miljoe/sorteringspunkter-til-affald#:~:text=750%20sorteringspunkter

Beslutning

1. Lokaludvalget tog en mundtlig orientering fra Teknik- og Miljøforvaltningen om forslag til
placering af sorteringspunkter på Christianshavn til efterretning.

2. Lokaludvalget drøftede sorteringspunkter. Der var følgende bemærkninger i
drøftelsen:

Sorteringspunkterne er svære, hvis ikke umulige, at benytte for kørestolsbrugere.
Sorteringspunkterne er gratis at benytte, men de betales af ejendomsejerne via en
afgift.
På Fyn har man en anden tilgang til affaldssortering, der er nemmere for
borgerne.

Bilag
1. Udkast til plan for for placering af sorteringspunkter i Indre By og på Christianshavn
2. Kort med forslag til placering af sorteringspunkter
3. Tabel med forslag til placering af sorteringspunkter
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

5.  Status på tillægsaftale om etablering af almene boliger på Christiania (2022-0267269)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en orientering om status på tillægsaftale om etablering af
almene boliger på Christiania til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager en mundtlig orientering fra lokaludvalgsmedlem Hulda
Mader om status på tillægsaftale om etablering af almene boliger på Christiania til efterretning.

2. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter status på tillægsaftale om etablering af almene boliger
på Christiania.

Problemstilling

Senest den 29. august 2022 skal Christiania svare, om det vil indgå en tillægsaftale med staten om
etablering af almene boliger på Christiania. 

Baggrund

Følgende er et uddrag af et notat af 3. august 2022 fra advokatpartnerselskabet & Foldschack, som
er optrykt i Ugespejlet nr. 28/2022:

"Pr. 1. juni 2022 har Bolig- og Planstyrelsen fremsendt skitse til tillægsaftale mellem Fonden
Fristaden Christiania og Staten vedrørende det tilbud, som er fremkommet fra statens side
vedrørende ønske om, at der på Christiania-området etableres op til 15.000 m2 almene boliger
samtidig med, at Staten tilbyder at imødekomme Christianias forskellige ønsker, som kan oplistes
som følger:

1. Christianias køb af hele voldområdet og dermed fritagelse for en årlig lejebetaling i
størrelsesordenen kr. 6.000.000.

2. Lempelig finansiering af en eventuel købesum for voldområdet med udvidelse af statsgaranterede
lån for en købesum på kr. 67.000.000.

3. Refusion af diverse afholdte udgifter frem til 30. juni 2022.

4. Udsættelse af fristen for refusion i de indbetalte købsrater til 30. juni 2024 for så vidt angår de
udgifter, Christiania har haft og vil få vedrørende færdiggørelsen af renoveringen af Statens
bygninger på voldområdet.
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5. Forlængelse af fristen for optagelse af statsgaranterede lån vedrørende fondens istandsættelse af
egne bygninger frem til 1. juli 2027 (5 år).

6. Etablering af muligheden for statsgaranterede lån i forbindelse med Christianias nybyggeri af egne
boliger.

7. Ophævelse af pligten til at rydde bygninger på voldområdet (6-9 bygninger senest 15. juni 2022 og
6 bygninger senest 15. april 2042).

8. Godkendelse af bygge- og flyttefelter på voldområdet (20-30 boliger).

9. Mere enkle processer og retningslinjer for adfærd på voldanlægget skal aftales

10. Konkrete plejeplaner for voldanlægget med øget fokus på biodiversitet, miljø og bæredygtighed
skal aftales."

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager en mundtlig orientering fra lokaludvalgsmedlem Hulda
Mader om status på tillægsaftale om etablering af almene boliger på Christiania til efterretning.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog en mundtlig orientering fra lokaludvalgsmedlem Hulda Mader om status
på tillægsaftale om etablering af almene boliger på Christiania til efterretning.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

6.  Forholdene på Christianshavns Torv (2022-0267184)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte forholdene på Christianshavns Torv.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter forholdene på Christianshavns Torv.

Problemstilling

En borger skrev den den 27. juli 2022 til lokaludvalget: 

"Kan der ikke gøres noget ved alle de udlejningscykler? De bliver sat midt på fortovene og andre
optager virkelig mange pladser i cykelstativerne. Torvet er ikke hyggeligt mere. Vold, skænderier, høj
musik, spytten, bræk og kraftig stank af tis, UDENFOR toiletterne foran bageren. Bagerens bænke er
oftest optaget af fulde folk. Er blevet truet flere gange. Der er også de grimme reklameskilte."

Der har været debat i Facebook-gruppen "Os fra Christianshavn" om forholdene på Christianshavns
Torv.

Formandskabet har konstateret, at vedligeholdelsen af torvets overflade halter. Der mangler til
stadighed brosten.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter forholdene på Christianshavns Torv. I drøftelsen kan
indgå, at der er aftalt dialog mellem lokaludvalget og socialborgmesteren i lokaludvalgsmødet den 28.
september 2022.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Ovennævnte borger er orienteret om, at lokaludvalget drøfter forholdene på torvet i mødet den 31.
august 2022. Sekretariatet orienterer borgeren om lokaludvalgets beslutning.
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Lokaludvalget har dialog med socialborgmesteren i lokaludvalgsmødet den 28. september 2022.

Bydelsplanen for Christianshavn kan indeholde et afsnit om visionen for Christianshavns Torv.

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede forholdene på Christianshavns Torv. Der var følgende bemærkninger i
drøftelsen:

Lokaludvalget har fået henvendelser om forholdene på torvet.
Lokalpolitiet har været der med den mobile politistation.
Overdækningen ved busstoppestedet bør fjernes. 
Torvet bør opdeles i mindre rum.
Der bør indføres alkoholforbud på torvet.
Der er utrygt om aftenen. Det var der ikke førhen.
Folk på torvet er berusede.
Partnerskabet om torvet bør styrkes. 
De sociale myndigheder skal øge deres indsats på torvet og gøre det bedre.
Der bør indføres et midlertidigt alkoholforbud. Borgerrepræsentationen kan beslutte det.
Andre steder har alkoholforbud været en succes, bl.a. i Odense.
I Nykøbing Falster hjalp det med et alkoholforbud.
Alkoholforbud skal håndhæves af politiet. Det kræver ressourcer til opgaven.
Hvis der kommer et alkoholforbud, flyttes problemerne på torvet et andet sted hen. Hvad
sker der, når alkoholforbuddet ophører?
Torvet er det værste sted på Christianshavn. Det er samtidig et knudepunkt og det tegner
et billede af Christianshavn.
Man kan skabe forhold på torvet, som får problemerne til at sive et sted hen, hvor de er
usynlige.
Hvis man indfører et alkoholforbud, vil der være et ressourcetræk på politiet i starten, men
det aftager med tiden.
Politiet og de sociale myndigheder skal finde en løsning. Hellere det end et
alkoholforbud.
Man ser aldrig en socialarbejder på torvet.. De skal komme der om aftenen. Alkoholforbud
er ikke løsningen.

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Asbjørn Kaasgaard om, at lokaludvalgsmedlemmerne
forbereder sig på en dialog i lokaludvalgsmødet den 28. september 2022 med
socialborgmesteren om forholdene på Christianshavns Torv, og herunder beder om hendes
vurdering af forslaget om et alkoholforbud.

3. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Asbjørn Kaasgaard om, at han beder Teknik- og
Miljøforvaltningen om dels at sørge for at vedligeholde Christianshavns Torv og dels at sørge
for, at torvet og fortovene omkring fremstår ryddelige og fx uden lejecykler i ganglinjen.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

7.  Åbent Rådhus den 6. november 2022 (2022-0267237)

Christianshavns Lokaludvalg skal udpege lokaludvalgsmedlemmer til at repræsentere lokaludvalget
i "Åbent Rådhus" den 6. november 2022. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger lokaludvalgsmedlemmer til at repræsentere
lokaludvalget i "Åbent Rådhus" den 6. november 2022. 

Problemstilling

Åbent Rådhus blev besluttet med Overførselssagen 2021-22 og er beskrevet sådan i budgetnotatet:

Åbent Rådhus er en faglig festival om byens udvikling, hvor rådhushallen danner ramme om debat
og diskussion med alle københavnere én gang om året. Til Åbent Rådhus får københavnerne
mulighed for at deltage i konferencer, samtaler og debatter om byens demokratiske udvikling og
komme med deres input til, hvad der er vigtigt, når vi udvikler byen. Fokus vil være at lytte til
københavnerne, og dermed få input på en mere uformel måde. Konceptet kan udvikles med
inddragelse af partierne.

Løsning

Arrangementet finder sted søndag d. 6. november 2022 på Rådhuset, forventeligt kl. 10-15.

Det overordnede tema er "Vores København - byens udvikling", herunder: 

Fagligt fokus på kommunens aktiviteter. (Eksempler fra Økonomiforvaltningen:
Kommuneplanstrategi, biodiversitet, Byens Sjæl mv.)
Mulighed for forvaltningerne, politikere og borgmestre til at skabe fokus på igangværende
projekter, politikker og have dialog med københavnerne herom i uformelle, men faglige rammer.

Alle forvaltninger deltager på dagen med egne temaer/projekter under den foreløbige arbejdstitel:
Vores København - byens udvikling . Forvaltninger og politikere vil være repræsenteret med

debatter og samtaler om forskellige aktuelle temaer, konkrete indsatser, dilemmaer eller
fremtidsscenarier, som københavnerne kan deltage i og komme med deres input til. 

Fokus vil være på at dele kommunens viden om byen, de udfordringer og muligheder byen står
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overfor, samt at lytte til københavnernes input og hverdagserfaringer på en uformel måde.
Københavnerne vil samtidig have mulighed for at opleve Rådhuset indefra og de fysiske rammer for
byens styre ved fremvisning af/debatter i Borgerrepræsentationens mødesal.

Arrangementet skal ses som en dialog med en bred mangfoldighed af københavnere om
kommunens igangværende projekter og byens fremtidige udvikling. Umiddelbart forventes det, at
2.000-5.000 borgere vil deltage i arrangementet.

Lokaludvalgenes deltagelse kan f.eks. være ved at være tilstede i Rådhushallen med alle
forvaltningerne med information om lokaludvalgene og om lokale projekter.

Økonomi

Som det ser ud nu, vil lokaludvalgets deltagelse i arrangementet ikke indebære udgifter for
lokaludvalget.

Økonomiforvaltningen har en budgetramme på 200.000 kr. til facilitering og afholdelse af Åbent
Rådhus. Forvaltningen forventer, at beløbet skal bruges på driften af Rådhuset i forbindelse med
arrangementet og på at promovere arrangementet med en målrettet kommunikationsindsats.

Videre proces

Lokaludvalget deltager i Åbent Rådhus den 6. november 2022. Arrangementet planlægges af
Borgerrepræsentationens sekretariat.

Beslutning

1. Lokaludvalget udpegede Asbjørn Kaasgaard og Kirsten V. Andersen til at repræsentere
lokaludvalget i "Åbent Rådhus" den 6. november 2022. 

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Lars Josephsen om, at lokaludvalget taler med borgerne
om stormflodssikring og Lynetteholm.

Side 16



CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

8.  Københavner-picnic den 11. juni 2023 (2022-0267240)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte, at det skal være medvært for en Københavner-picnic den
11. juni 2023 og at det skal stå for en offentlig aktivitet umiddelbart forud for arrangementet.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg beslutter, at det skal være medvært for en Københavner-picnic
den 11. juni 2023.

2. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger tovholdere til at medvirke i planlægningen af en
Københavner-picnic på Christianshavn.

3. at Christianshavns Lokaludvalg beslutter, at det skal stå for en offentlig aktivitet den 11. juni
2023 umiddelbart forud for arrangementet.

4. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger tovholdere til at planlægge og gennemføre en offentlig
aktivitet den 11. juni 2023 umiddelbart forud for en Københavner-picnic på Christianshavn.

Problemstilling

I 2023 er der Arkitekturår i København, hvilket fejres med en række arrangementer og borgerevents
året igennem.

Arkitekturåret varer fra januar til december 2023 og består af mange aktiviteter for mange forskellige
målgrupper. Aktiviteterne omfatter rundvisninger, debatter, åbent hus og byg selv-aktiviteter. Disse
fremgår i programmet på https://www.copenhagenincommon.kk.dk/ og på https://brugbyen.nu/.

I den forbindelse er det besluttet, at Teknik- og Miljøforvaltningen organiserer afholdelsen af  en
Københavner-picnic søndag den 11. juni 2023 kl. 16-19 med fællesspisning forskellige steder rundt
om i byen. Lokaludvalgene er inviteret til at projektudvikle og samskabe eventet.

Teknik- og Miljøforvaltningen har indtil videre inddraget lokaludvalgenes sekretariater, kulturhusene,
områdefornyelserne, lokale madiværksættere, beboerforeninger mv. i projektet.

Deltagerkredsen er åben, men alle aktører skal kunne se en værdi i at være med i at skabe dette,
som man håber bliver en stor københavner-event.

Teknik- og Miljøforvaltningens rammer og foreløbige tanker indtil nu:
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Picnic i alle bydele plus havnen
2-500 deltagere pr. sted
Mulighed for bydelsgåture før middagen hvor lokale steder/aktiviteter vises frem
Deltagere medbringer selv service. Forvaltningen skaber en fælles identitet med bordpynt
osv.

Teknik- og Miljøforvaltningen efterspørger

Ideer til udendørs-lokationer 
Ideer til regnvejrs-lokationer som back up
Ideer til lokale madaktører/startups; gerne socialøkonomiske
Ideer til aktiviteter: Talks/taler/bydelssnak, underholdning, ture mm.

Den 17. august 2022 deltog Sekretariatet i et møde om projektet med Teknik- og Miljøforvaltningen
og en lang række aktører. Med forbehold for lokaludvalgets stillingtagen og sekretariatets og
lokaludvalgets ressourcer udtrykte sekretariatet opbakning til projektet.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget er medvært på en Københavner-picnic i lokaludvalgets område,
og at det udpeger tovholdere til at medvirke i planlægningen af arrangementet.

Stedet, hvor picnicen afholdes, kan være et sted, 

som repræsenterer bydelen og dens egenart
som er et af bydelens pejlemærker
som til hverdag har en anden funktion, f.eks. vej, bro osv.
som iscenesætter områdets arkitektur.

Derudover foreslår formanden, at lokaludvalget står for en offentlig arkitektur-vandring umiddelbart
inden arrangementet, og at det udpeger tovholder til at planlægge og gennemføre vandringen.

Økonomi

Teknik- og Miljøforvaltningen har afsat 500.000 kr. til projektet, som dækker alle bydele. Heraf
forventes ca. halvdelen at gå til faciliteter som madtelt, borde/bænke, toiletter m.v.

Såfremt der er behov for yderligere penge, skal disse afsættes lokalt af f.eks. lokaludvalg, kulturhuse
osv.

Der planlægges også med indtægter fra deltagerbetaling for maden. 

Videre proces

Sekretariatet orienterer Teknik- og Miljøforvaltningen om lokaludvalgets beslutning.
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Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at være medvært for en Københavner-picnic den 11. juni 2023.

2. Lokaludvalget besluttede at samarbejde med Torvenetværket om planlægningen og
gennemførelsen af en Københavner-picnic på Christianshavns Torv.

3. Lokaludvalget besluttede at stå for en offentlig arkitekturvandring den 11. juni 2023 umiddelbart
forud for arrangementet Christianshavns Torv.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

9.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2022-0235514)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til
efterretning - se bilagene.

Problemstilling

Flere arbejdsgrupper mv. har haft møde siden det seneste lokaludvalgsmøde. Mødereferater ses i
bilagene.

Løsning

Faste arbejdsgrupper

 Byplan, Trafik og Havn  

 Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

 Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg

 Miljøgruppen

 INFO/Event-gruppen

Ad hoc-grupper

  Ungdomstilbuddet Brobergsgade 10

  Følgegruppen vedr. Ørkenfortet

  Følgegruppen vedr. Torvegade

  Papirøen/Operaparken-gruppen

  Nyholm-gruppen
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 Stormflodssikringsgruppen

  Lynetteholm-gruppen

  Bydelsplan-gruppen

Repræsentation i andre fora

 Hal Cs brugergruppe

 Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

 Følgegruppen vedr. Lynetteholm

 By & Havns forum for lokaludvalg

Økonomi

Intet.

Videre proces

Arbejdsgrupperne mødes med jævne mellemrum.

Beslutning
Til mødet forelå referatet af mødet den 23. august 2022 i arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen.
Se bilagsoversigten.

 

Papirøen/Operaparken-gruppen

Povl Koch oplyste, at der arbejdes på at holde et åbent hus-arrangement i Operaparken, formentlig i
oktober 2022. 

 

INFO/Event-gruppen

Jette Philipsen orienterede om programmet for Christianshavnerdagen den 4. september 2022.

Bydelsplangruppen

Asbjørn Kaasgaard oplyste,

at borgerpanelundersøgelsen, som skal være grundlaget for bydelsplanen, er på trapperne.
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at repræsentantskabsmødet holdes den 6. oktober 2022 kl. 19.00.

Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen

Henrik Vilsbøll præciserede om referatet af gruppens møde den 23. august 2022, at der endnu ikke er
anlagt parkeringspladser på Arsenaløen til erstatning for de parkeringspladser, der er forsvundet med
gravearbejderne i bl.a. Andreas Bjørns Gade.

 

Lokaludvalg tog orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Bilag
1. Miljøgruppen
2. Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge
3. Lynetteholm-gruppen
4.1. Operapark - beboermøde nr. 6
4.2. Operapark - beboermøde nr. 7
4.3. Operapark - beboermøde nr. 8
4.4. Operaparken - kortbilag
5. Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

10.  B-sag: Høringssvar om kommunens budget for 2023 (2022-0267006)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende en ønskeliste til kommunens budget for 2023.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender, at ønskelisten til kommunens budget for 2023, som
lokaludvalget vedtog i mødet den 22. juni 2022, udgør høringssvaret til Økonomiforvaltningen
om kommunens budget for 2023, idet følgende ønske tilføjes:

2. at Christianshavns Lokaludvalg i høringssvaret til Økonomiforvaltningen foreslår, at kommunen
opretter en pulje til initiativer til fremme af grønne facader og biodiversitet

 

Problemstilling

Lokaludvalgene er blandt høringsparterne vedr. Økonomiforvaltningens forslag til det kommende års
budget.

I år er der to høringsrunder for høringsparterne; en høringsrunde i juni og en høringsrunde i august. 

Begge høringsrunder vil være med en kort høringsfrist på 15-18 dage inkl. weekender, idet de to
høringsrunder er styret af, hvornår Økonomiudvalget modtager materiale/indstillinger til årets budget,
og i forhold til at Borgerrepræsentationens medlemmer kan modtage høringssvarene, så svarene kan
indgå i partiernes drøftelse af årets budget.

I forbindelse med 2. høringsrunde kan høringsparterne sende eventuelle yderligere budgetønsker og
bemærkninger til budgettet. Høringen starter den 18. august og slutter den 5. september 2022.

Løsning

Formanden foreslår, at ønskelisten for Budget 2023, som lokaludvalget vedtog den 22. juni 2022 i
forbindelse med 1. høringsrunde, udgør lokaludvalgets høringssvar til Økonomiforvaltningen, idet der
tilføjes et ønske om, at kommunen opretter en pulje til initiativer til fremme af grønne facader og
biodiversitet.
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Pulje til initiativer til fremme af grønne facader og biodiversitet

I et møde den 10. august 2022 mellem bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn,
formandskabet for Christianshavns Lokaludvalg og formandskabet for Indre By Lokaludvalg blev det
aftalt, at Miljøpunkt Indre By & Christianshavn udarbejder et oplæg til kommunens
budgetforhandlinger om, hvordan man kan systematisere begrønning af facader. Se oplægget i
bilaget.

Formanden foreslår, at lokaludvalgets ønske i høringssvaret om Budget 2023 formuleres:

I forbindelse med lokale indsatser for et bedre klima, mere grønt, natur og biodiversitet i byen er der
behov for kvalificeret vejledning af borgerne om valg af egnede planter til etablering af grønne
husfacader samt pasning og pleje af planterne.

Miljøpunkt Indre By & Christianshavn har erfaring med at vejlede om grønne husfacader.
Lokaludvalget foreslår derfor, at der oprettes en pulje til fremme af grønne facader, som lægges
under Miljøpunkt Indre By & Christianshavn.

I første omgang skal puljen primært forbeholdes områder i Københavns Kommune med
etagebebyggelse for at få igangsat beplantning på de større facader først. Dette er dog ikke til hinder
for, at borgere i åben og lav boligbebyggelse kan få del i puljen.

Puljen tænkes anvendt til on line-kurser for beboere og ekspertrådgivning på stedet i etablering af
grønne facader. Beboerne skal selv købe, plante og hæfte facadeplanterne på husfacaden.

Miljøpunkt Indre By & Christianshavn samarbejder med de tre andre miljøpunkter i kommunen og
med lokaludvalgenes sekretariater om kommunikation om puljen.

Christianshavns Lokaludvalg foreslår, at der afsættes 500.000 kr. til puljen i Budget 2023 og
eventuelt også i hvert af overslagsårene 2024, 2025 og 2026.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Formanden sender lokaludvalgets høringssvar til Økonomiforvaltningen.

Indre By Lokaludvalg skulle i sit møde den 18. august 2022 vedtage sit 2. runde-høringssvar om
Budget 2023 og herunder vedtage ønsket om en pulje til initiativer til fremme af grønne facader og
biodiversitet, men nåede det ikke. I stedet vil formanden for Indre By Lokaludvalg indsende
høringssvaret med forbehold for lokaludvalgets stillingtagen til sagen i Indre By Lokaludvalgs møde
den 15. september 2022.

Bilag

Side 24



0. Link til sagen om førstebehandling af budgetforslag 2023 og overslagsårene 2024-2026:

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/%C3%98konomiudvalget/m%C3%B8de-24082022/referat/punkt-2

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte, at ønskelisten til kommunens budget for 2023, som lokaludvalget
vedtog i mødet den 22. juni 2022, udgør høringssvaret til Økonomiforvaltningen om
kommunens budget for 2023 med følgende tilføjelse:

2. Lokaludvalget godkendte, at det i høringssvaret til Økonomiforvaltningen foreslår, at kommunen
opretter en pulje til initiativer til fremme af grønne facader og biodiversitet.

Bilag
1. høringsbrev
2. Christianshavns Lokaludvalg om kommunens Budget for 2023 - juni 2022
3. Pulje til initiativer til fremme af grønne facader i København august 2022

Side 25

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/%C3%98konomiudvalget/m%C3%B8de-24082022/referat/punkt-2
\Attachments\31161616-46236701-1.pdf
\Attachments\31161618-46236703-1.pdf
\Attachments\31161612-46236697-1.pdf


CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

11.  B-sag: Høringssvar om strategi og handleplan for biodiversitet (2022-0267170)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende et høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen
om Strategi 2022-2050 og Handleplan 2022-2025 for biodiversitet.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender høringssvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen
om Strategi 2022-2050 og Handleplan 2022-2025 for biodiversitet, der fremgår af
løsningsafsnittet.

Problemstilling

Strategi 2022-2050 og handleplan 2022-2025 for biodiversitet er i offentlig høring på Bliv
Hørt-portalen i perioden 23. juni-18. september 2022.

I strategien tages de første skridt til, hvordan Københavns Kommune i samarbejde med byen,
løbende frem mod 2050 sikre en by med højere biodiversitet. Dette skal bl.a. ske ved at vende
tilbagegangen af arter i København, sikre alle københavnere bedre adgang til natur og
naturoplevelser, samt sikrer viden, uddannelse, samarbejder og fællesskaber om biodiversitet.

Løsning

Miljøpunkt Indre By & Christianshavn har skrevet et forslag til høringssvar for Christianshavns
Lokaludvalg og Indre By Lokaludvalg, som formanden indstiller til vedtagelse: 

"Vi takker for muligheden for at blive hørt i forbindelse med Forslag til biodiversitet i København .

Strategien indeholder mange gode elementer, som vi ser frem til, bliver udfoldet i praksis. Den
vigtigste forudsætning for at skabe en by med øget biodiversitet, er at bevare den eksisterende natur
og de arter, der er knyttet hertil. Heldigvis er dette også første tema i strategien.

Særligt er de eksisterende gamle træer af stor betydning for biodiversiteten, hvorfor konkrete
målsætninger herfor kunne være ønskeligt. Gerne målsætninger, der fx følger op på målsætningerne
i Københavns Kommunes træpolitik 2018-2025 samt i Strategi for bynatur 2015-2025. Heri står fx, at
´20 % af Københavns samlede areal er dækket af trækroner . Vi vil opfordre til, at Københavns
Kommune sigter efter et ambitionsniveau som i Frederiksberg Kommunes træpolitik, hvori der står, at
alle borgere skal kunne se et træ fra deres vindue.
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Formuleringen i forslag til Biodiversitet i København - I år 2050 er Københavns økosystemer
modstandsdygtige og tilstrækkeligt beskyttede  - er en fin, overordnet strategi og formulering, men
handleplanen siger desværre ikke noget om, hvordan målsætningen med strategien opfyldes i
praksis. Måske kunne derudarbejdes konkrete målsætninger for at udvikle byens grønne områder,
som løbende kunne formidles og give mulighed for borgere og andre interessenter at følge indsatsen
og endog bidrage til at opfylde målsætningen. Det kunne fx være areal dækket af trækroner , antal
af gamle træer over 50 år i en park , antal af forskellige insekter , antallet af forskellige planter  
hvor er vi, hvad skal der fortsat til for at nå målet. Der er mange muligheder.

Kommunens plan om at undersøge og kortlægge biodiversiteten på kommunale arealer og i
byudviklingsområder, som kan skabe overblik over byens samlede biodiversitet og danne baggrund
for mere konkrete målsætninger er et godt skridt på vejen.

Kommunen har allerede i Strategi for bynatur  beskrevet, at kortlægning af eksisterende
naturværdier i København bl.a. skal gennemføres i samarbejde med borgere og grønne
interesseorganisationer. Det ser vi frem til og bifalder, men opfordrer også til, at kortlægning af både
biodiversitet og naturværdier gennemføres hurtigst muligt og i et samarbejde mellem fagfolk,
interesseorganisationer og frivillige. Det er værd at bemærke, at det er skrøbeligt at overlade
naturpleje udelukkende til borgere og frivillige, uden deltagelse af personer med naturfaglig indsigt.

Forslaget om at ansætte biodiversitetskoordinatorer i de forskellige forvaltninger bifaldes. Man kunne
ønske, at det eksisterende samarbejdet mellem Danmarks Naturfredningsforening og Teknik- og
Miljøforvaltningen samt hele det netværk af fagpersoner, der er opbygget undervejs i forbindelse med
udarbejdelse af strategien, fik et forum, hvor drøftelsen af arbejdet med biodiversitet i København
fortsættes. Strategien nævner ingen visioner om at formidle skriftligt i form af fx skilte,
formidlingstavler mv., dog kunne disse i høj grad understøtte arbejdet med formidling af biodiversitet
til den brede befolkning og bidrage til en bedre forståelse af den nødvendige ændring af naturen i
byen fra meget plejet til mere vild, og at det i perioder kan se meget uplejet ud  og det kan være
godt for biodiversiteten.

Det er meget positivt, at strategien fokuserer på biodiversitet i Den Blå By - og dermed fokus på
vores ferske og salte vande. Et fokus der ikke er medtaget i Strategi for bynatur .  Vand er
forudsætningen for liv og dermed en vigtig forudsætning for biodiversiteten. København kunne med
fordel blotlægge flere af de rørlagte vandledninger, til fordel for biodiversiteten og samtidig øge den
rekreative oplevelse for menneskerne i byen. Den blå natur har og vil fortsat være et fokus
i https://naturibyen.com/  Tjek ind i det grønne og ud i det blå. I Indre By kunne man arbejde på at
naturgenoprette søernes tilstand med fx rørskov og fugleøer til fordel for byens fugleliv. I denne
forbindelse kan eksisterende fredninger, i nogle tilfælde, skabe begrænsninger ift. naturgenopretning.

I forhold til ønsket om fokus på viden og uddannelse, så bifaldes ideen om at skabe naturrige og
biologisk mangfoldige udearealer på kommunens folkeskoler og daginstitutioner. Det er vigtigt, at
natur og udeliv bliver en integreret del af børn og unges uddannelse. København har i forvejen
dygtige naturvejledere ansat på byens naturskoler, naturcentre og miljøskoler, som man kan tage
udgangspunkt i i forhold til at efteruddanne pædagoger og lærere. Man kunne ligeledes understøtte,
at flere af byens bemandede legepladser blev udviklet som eksperimentale læringsrum ift. at øge
biodiversiteten i byen. Mange af disse befinder sig i Københavns grønne områder og parker. 
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Strategien nævner ønsket om stilleområder. Det bifaldes, at der i København arbejdes mere
strategisk med stilleområder  til fordel for både dyr og mennesker. Man bør fx arbejde med at
udpege forsøgsområder, hvor stilheden var i fokus, hvor man kan håndhæve stilheden og smide
larmen ud. 

Generelt er strategien visionær, men også ukonkret. København er tætpakket, byen vokser, flere
arealer bebygges og nye indbyggere flytter til. I forvejen er København én af de storbyer i Norden,
der tilbyder færrest kvadratmeter grønt pr. indbygger. Vi har samtidig en visionær by med mange
både komplimenterende, men også forskelligrettede visioner, strategier og planer for udvikling af
byen. Der er med andre ord kamp om pladsen. Vi har turisme, et væld af arrangementer, der skal
anlægges sorteringspunkter, ladestationer til vores elbiler, plads til cykelparkering, flere
ungdomsboliger og skybrudssikre vores by. Det kræver alt sammen plads, som fortrænger plads til
natur og biodiversitet, hvis disse ikke indtænkes fra starten i byrummet.

Det bør være som med § 3 natur, f.eks. vandhuller, at hvis sådanne arealer nedlægges i forbindelse
med anlæg eller byggeri eller, skal der findes arealer til erstatning og anlægges ny natur. Med andre
ord er kampen om pladsen i fuld sving. Vi skal sammen huske, at det tit er naturen der taber i disse
kampe, derfor er det så vigtigt med konkrete målsætninger for at sikre mere natur og biodiversitet,
f.eks., at antallet af træer i byen øges. Her kunne man f.eks. genetablere handlingsplanen for
etablering af 100.000 træer i København frem mod 2025, med tilhørende støttemuligheder for
boligejere/foreninger/borgere, der ønsker at plante træer i byen, suppleret med flere Grønne facader i
København. Kataloget om, hvordan det gøres, findes på https://a21.dk/ under grønne facader.

Pleje og vedligehold af naturen er altafgørende for naturens kvalitet og fremtræden, hvorfor vi hilser
strategiens fokus på plejeindsats velkommen. Naturområderne skal plejes med fokus på at fremme
biodiversiteten, artsrigdom og naturoplevelser i byen. I Strategi for bynatur  beskrives udførelse af et
pilotprojekt for langsigtet strategisk drift af bynatur, herunder strategisk prioritering af driftsmidler,
udskiftning og forbedring af bynatur og ressourcefordeling. Hensigten med pilotprojektet var på sigt at
implementere det i en større skala. Mon det forsøg er gennemført og kan implementeres i handleplan
for biodiversitet?

Med venlig hilsen

Asbjørn Kaasgaard,
formand"

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Teknik- og Miljøforvaltningen forventer, at strategien og handleplanen for biodiversitet vedtages i
Borgerrepræsentationen i december 2022.
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Bilag

0. Link til høringen på Bliv Hørt-portalen om biodiversitet:

https://blivhoert.kk.dk/hoering/forslagene-biodiversitet-i-kobenhavn-strategi-2022-2050-med-tilhorende-handleplan-2022-2025

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte høringssvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen om Strategi 2022-2050
og Handleplan 2022-2025 for biodiversitet, der fremgår af løsningsafsnittet.

Bilag
1. Forslag til strategi for biodiversitet 2022-2050
2. Forslag til handleplan for biodiversitet 2022-2025
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

12.  B-sag: Valget af løsning til forbedrede cykelforhold i Torvegade. (2022-0267390)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende et brev til Teknik- og Miljøudvalget om valget af løsning
for forbedrede cykelforhold i Torvegade.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender brevet i løsningsafsnittet til Teknik- og Miljøudvalget
om valg af løsning til forbedrede cykelforhold Torvegade.

Problemstilling

Der foreligger to løsninger for forbedrede cykelforhold i Torvegade, udarbejdet af Teknik- og
Miljøforvaltningen:

1. Bedre forhold for de lette trafikanter, Torvegade som strøggade

I Løsning 1 nedlægges busbanerne på hele Torvegade med undtagelse foran Christianshavns Torv.
Dermed kan der etableres bredere cykelstier og fortove på strækningen.

2. Fredeliggørelse af Torvegade, bilfrit torv

I Løsning 2 lukkes Torvegade for gennemkørende biler ved Christianshavns Torv, og eksisterende
busbaner på hele strækningen omdannes til bredere cykelstier og fortove.

 

Forligskredsen på Christiansborg bag Infrastrukturaftalen har udmøntet penge til forbedrede
cykelforhold i Torvegade, men Københavns Kommune skal finde medfinansiering til projektet.

Formanden stillede den 29. maj 2022 følgende spørgsmål til forvaltningen:
Har Teknik- og Miljøforvaltningen sendt begge alternativer i projektet Øget cykelkapacitet i

Torvegade  til Transportministeriet?

Den 17. juni 2022 svarede Teknik- og Miljøforvaltningen, at man kun har sendt løsningsforslag 1 til
Transportministeriet. Følgende fremgår af svaret:
Teknik- og Miljøforvaltningen har ikke søgt om medfinansiering til Løsning 2. Forvaltningen vurderer,

at projektet i Løsning 2 ikke vil kunne gennemføres og evalueres indenfor den af Vejdirektoratet
fastsatte tidsramme .
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I et svar den 19. august 2022 på et brev fra lokaludvalget den 29. juni 2022 skrev teknik- og
miljøborgmesteren:

"Jeg har bedt forvaltningen om at kommentere på jeres henvendelse. I kan læse deres
bemærkninger i vedhæftede notat. Jeg hæfter mig ved, at projektets videre proces afhænger af, om
der i Budget 2023 bliver afsat midler til det, og at både løsning 1 og løsning 2 indgår i
forhandlingerne."

Notatet fra forvaltningen, som borgmesteren henviser til, er dateret den 30. juni 2022. 

Formanden vurderer, at Teknik- og Miljøforvaltningens notat ikke er fyldestgørende.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Teknik- og Miljøudvalget:

"Teknik- og miljøborgmesteren sendte  den 19. august 2022 det vedlagte notat til lokaludvalget.
Notatet er skrevet af Teknik- og Miljøforvaltningen den 30. juni 2022. 

Som det ses, nævner forvaltningen intet substantielt om, hvad der ligger til grund for, at man kun har
sendt det ene af de to projekter, som forvaltningen har udarbejdet for forbedring af  cykelforholdene i
Torvegade, til Transportministeriet med henblik på medfinansiering fra  Infrastrukturaftalen.

Beslutningen om, hvad der skulle sendes til Transportministeriet, er politisk, men i notatet nævnes
der intet om hvem, der har truffet den politiske beslutning.

Det er lokaludvalgets vurdering, at forvaltningen har truffet denne politiske beslutning henover
hovedet på Teknik- og Miljøudvalget. Hvordan ser I på det?

Lokaludvalget har med brev den 29. juni 2022 argumenteret for, at Løsning 2 "Fredeliggørelse af
Torvegade, bilfrit torv" bør gennemføres, og håber, at Borgerrepræsentationen tager den løsning 
med i kommunens budget for 2023. 

Med venlig hilsen

Asbjørn Kaasgaard,
formand"

 

Økonomi

Intet.

Videre proces
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Når lokaludvalget har besluttet brevet, sender sekretariatet det til Teknik- og Miljøudvalget.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte brevet i løsningsafsnittet til Teknik- og Miljøudvalget om valg af
løsning til forbedrede cykelforhold i Torvegade.

Bilag
1. Christianshavns Lokaludvalgs brev til teknik- og miljøborgmesteren den 29. juni 2022
2. Notat fra Teknik- og Miljøforvaltningen af 30. juni 2022, som lokaludvalget modtog fra teknik- og
miljøborgmesteren den 19. august 2022
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

13.  B-sag: Kultur- og Fritidsforvaltningens organisering af institutioner i lokaludvalgets
område (2022-0267259)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte et brev til Kultur- og Fritidsudvalget og Kultur- og
Fritidsforvaltningen om Kultur- og Fritidsforvaltningens organisering af institutioner i lokaludvalgets
område.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg sender brevet om Kultur- og Fritidsforvaltningens organisering
af institutioner i lokaludvalgets område, der ses i bilaget, til Kultur- og Fritidsudvalget og Kultur-
og Fritidsforvaltningen.

Problemstilling

Kultur-, fritids- og idrætsinstitutionerne på Christianshavn ligger i forskellige organisatoriske enheder i
Kultur- og Fritidsforvaltningen.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Kultur- og Fritidsudvalget og Kultur- og
Fritidsforvaltningen:

"Christianshavns Lokaludvalg har erfaret, at Kultur- og Fritidsforvaltningen har opdelt sine
institutioner efter lokaludvalgsområder. Dog er fritids- og idrætsområdet ikke på plads endnu i Indre
By/Christianshavn.

For at sikre sammenhængen mellem kultur-, fritids- og idrætsinstitutioner ønsker vi snarest, at Kultur-
og Fritidsforvaltningens institutioner i lokalområde Indre By/Christianshavn samles i én organisation.

Fx er Hal C ikke i forvaltningens lokalområde Indre By/Christianshavn. Ideen med Hal C var, at der
både skulle være idræts- og kulturaktiviteter.

Der er en kommunal svømmehal  på Christiansholm undervejs og der er planer om et foreningshus
på Christiansholm.  Her ville en drøftelse af planer og eventuelt samlokalisering med de øvrige
institutioner på Christianshavn være gavnlig, f.eks. med Christianshavns Bibliotek.

Allerede nu bør der også tages initiativer til kultur- og idrætsinstitutioner på Nyholm og Refshaleøen.
Det vil Christianshavns Lokaludvalg gerne medvirke til.
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Med venlig hilsen

Asbjørn Kaasgaard,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt brevet, sender sekretariatet det til Kultur- og Fritidsudvalget og
Kultur- og Fritidsforvaltningen.

Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at sende brevet om Kultur- og Fritidsforvaltningens organisering af
institutioner i lokaludvalgets område, der ses i bilaget, til Kultur- og Fritidsudvalget og Kultur- og
Fritidsforvaltningen.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

14.  B-sag: To borgermøder om Lynetteholm (2022-0267271)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte, at det er vært for for to borgermøder om høringsmaterialet
om strategisk miljøvurdering af plan for byudvikling og infrastruktur til Østhavnen, herunder
Lynetteholm, og afsætte penge til afholdelse af møderne.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender, at lokaludvalget er vært for to borgermøder
om høringsmaterialet om strategisk miljøvurdering (SMV) af plan for byudvikling og infrastruktur
til Østhavnen, herunder Lynetteholm, jf. løsningsafsnittet.

2. at Christianshavns Lokaludvalg tager til efterretning, at lokaludvalgets Lynetteholm-gruppe
planlægger og gennemfører borgermøderne.

3. at Christianshavns Lokaludvalg afsætter yderligere 20.000 kr. til borgermøde om Lynetteholm,
så rammen i alt er på 40.000 kr. Pengene tages af puljen til borgerdialogaktiviteter.

Problemstilling

Den 22. august 2022 offentliggjorde Transportministeriet høringsmaterialet om strategisk
miljøvurdering (SMV) af plan for byudvikling og infrastruktur til Østhavnen, herunder Lynetteholm.
Materialet er i offentlig høring til den 9. januar 2023. Se bilaget.

Planen, der er strategisk miljøvurderet, omfatter følgende:

Byudviklingen i Østhavnen på Lynetteholm, Refshaleøen, Quintus og Kløverparken
Etablering af Østlig Ringvej
Etablering af en ny metrolinje
Etablering af cykelinfrastruktur
Etablering af supplerende vejanlæg

Løsning

Lynetteholm-gruppen under lokaludvalget foreslår, at lokaludvalget er vært for to borgermøder om
sagen: Et borgermøde, der holdes om aftenen enten den 11., 12. eller 13. oktober 2022, og et
borgermøde, der holdes om aftenen enten den 25. eller 27. oktober 2022.
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Forslaget om to borgermøder skal ses i lyset af de mange temaer i det omfangsrige
høringsmateriale. Tanken er, at det første borgermøde fokuserer på byudvikling og infrastruktur,
mens det andet borgermøde fokuserer på klimasikring og miljøspørgsmål. 

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 20.000 kr. til et borgermøde om Lynetteholm, som skulle
holdes i maj 2022. Det blev imidlertid udskudt, da den offentlige høring  mod forventning ikke blev
igangsat på daværende tidspunkt. Dog blev der brugt 2.791 kr. af rammen på annoncering af mødet.

Det foreslås, at lokaludvalget afsætter yderligere 20.000 kr., så der er en ramme på 40.000 kr. til to
borgermøder om Lynetteholm. Pengene tages af puljen til borgerdialogaktiviteter.

Videre proces

Se ovenfor.

Lokaludvalget skal vedtage sit høringssvar om sagen i sit møde den 30. november 2022.

Bilag

0. Link til høring over strategisk miljøvurdering (SMV) af plan for byudvikling og infrastruktur til
Østhavnen, herunder Lynetteholm:

https://hoeringsportalen.dk/Hearing/Details/66698

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte, at det er vært for to borgermøder om høringsmaterialet om strategisk
miljøvurdering (SMV) af plan for byudvikling og infrastruktur til Østhavnen, herunder
Lynetteholm, jf. løsningsafsnittet.

2. Lokaludvalget tog til efterretning, at lokaludvalgets Lynetteholm-gruppe planlægger og
gennemfører borgermøderne.

3. Lokaludvalget afsatte yderligere 20.000 kr. til borgermøde om Lynetteholm, så rammen i alt er
på 40.000 kr. Pengene tages af puljen til borgerdialogaktiviteter.

Bilag
1. Høringsbrev
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

15.  B-sag: Driftsstøtteaftalen om det lokale miljøarbejde (2022-0177827)

Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at forny driftsstøtteaftalen for det
lokale miljøarbejde med Miljøpunkt Indre By & Christianshavn.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender, at den gældende driftsstøtteaftale med
Miljøpunkt Indre By & Christianshavn om det lokale miljøarbejde forlænges med to år til
den 31. december 2024, idet

støtten fra Københavns Kommune dækker basisudgifter
støtten fra lokaludvalget fastsættes år for år inden årets start og dækker udgifterne
til konkrete projekter, der aftales i årsplanen for det lokale miljøarbejde.

 

Problemstilling

Lokaludvalgene har ansvaret for Københavns Kommunes lokale miljøarbejde. Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn har siden 2011 udført opgaven for Indre By Lokaludvalg og Christianshavns
Lokaludvalg. Grundlaget for samarbejdet er en driftsstøtteaftale.

Den gældende driftsstøtteaftale udløber den 31. december 2022.

 

Indre By Lokaludvalgs beslutning den 18. august 2022

Indre By Lokaludvalg godkendte i sit møde den 18. august 2022 et forslag om at forlænge den
gældende driftsstøtteaftale med Miljøpunkt Indre By & Christianshavn om det lokale miljøarbejde med to
år til den 31. december 2024, idet

 støtten fra Københavns Kommune dækker basisudgifter
 støtten fra lokaludvalget fastsættes år for år inden årets start og dækker udgifterne til konkrete
projekter, der aftales i årsplanen for det lokale miljøarbejde.

 

Løsning
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Formanden foreslår, at Christianshavns Lokaludvalg tiltræder Indre By Lokaludvalgs beslutning om
at forlænge den gældende driftsstøtteaftale med Miljøpunkt Indre By & Christianshavn om det lokale
miljøarbejde med to år til den 31. december 2024, idet

støtten fra Københavns Kommune dækker basisudgifter
 støtten fra lokaludvalget fastsættes år for år inden årets start og dækker udgifterne til konkrete
projekter, der aftales i årsplanen for det lokale miljøarbejde.

I bilaget ses den gældende driftsstøtteaftale.

 

Økonomi

I 2022 har Københavns Kommune betalt 733.597 kr. til Indre By Lokaludvalg og Christianshavns
Lokaludvalg for lokaludvalgenes varetagelse af den lokale miljøopgave i de to bydele.

Derudover har Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg betalt hhv. 680.000 kr. og 135.000
kr. til den lokale miljøopgave i 2022.

Miljøpunktet får pengene. 1. rate af pengene fra Københavns Kommune, Indre By Lokaludvalg og
Christianshavns Lokaludvalg blev overført til Miljøpunktet i februar 2022. 2. rate blev overført i juni 2022.

Videre proces

Driftsstøtteaftalen gælder fra den 1. januar 2023 til den 31. december 2024.

I lokaludvalgets møde den 28. september 2022 skal lokaludvalget drøfte årsplan for det lokale
miljøarbejde i 2023. 

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte, at den gældende driftsstøtteaftale med Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn om det lokale miljøarbejde forlænges med to år til den 31. december
2024, idet

støtten fra Københavns Kommune dækker basisudgifter
støtten fra lokaludvalget fastsættes år for år inden årets start og dækker udgifterne
til konkrete projekter, der aftales i årsplanen for det lokale miljøarbejde.

Bilag
1. Driftsstøtteaftale 2022

Side 38

\Attachments\31153991-46219725-1.pdf


CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

16.  B-sag: Lokaludvalgets retningslinjer for støtte (2022-0267264)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte en ændring i lokaludvalgets retningslinjer for støtte.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender, at følgende passus i lokaludvalgets retningslinjer for
støtte slettes: 
"Lokaludvalget ønsker at styrke mangfoldigheden på Christianshavn og yder derfor kun
undtagelsesvis støtte til aktiviteter, der tidligere har modtaget støtte fra lokaludvalget."

Problemstilling

Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge har drøftet det problematiske i reglen i
lokaludvalgets retningslinjer for støtte om, at lokaludvalget kun undtagelsesvis giver støtte til
aktiviteter, der tidligere har modtaget støtte fra lokaludvalget.

Løsning

Formanden er enig i, at der er behov for mere fleksibilitet ved administrationen af retningslinjerne for
støtte, og foreslår derfor, at følgende passus i retningslinjerne slettes:

"Lokaludvalget ønsker at styrke mangfoldigheden på Christianshavn og yder derfor kun
undtagelsesvis støtte til aktiviteter, der tidligere har modtaget støtte fra lokaludvalget."

Økonomi

Intet.

Videre proces

Ændringen i retningslinjerne for støtte træder i kraft, når sekretariatet har offentliggjort ændringen.

Beslutning
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1. Lokaludvalget godkendte, at følgende passus i lokaludvalgets retningslinjer for støtte slettes: 
"Lokaludvalget ønsker at styrke mangfoldigheden på Christianshavn og yder derfor kun
undtagelsesvis støtte til aktiviteter, der tidligere har modtaget støtte fra lokaludvalget."

Bilag
1. Lokaludvalgets retningslinjer for støtte
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

17.  B-sag: Puljeansøgninger, august 2022 (2022-0235140)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage stilling til fire puljeansøgninger.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til Foreningen Down the Rabbit Hole Theatre
på en ansøgning om 15.000 kr. af 2022-puljen til genopsætning af
forestillingen Berghain på Bøssehuset i perioden 25. august  17. september 2022. 
Afslaget begrundes med, at spilleperioden er startet, når lokaludvalget skal tage stilling til
ansøgningen. Ifølge lokaludvalgets retningslinjer for puljeansøgninger skal støttede
aktiviteter finde sted efter lokaludvalgets behandling af ansøgningen.

2. At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til Foreningen Midtdyssens Område på en
ansøgning om 55.945,76 kr. af 2022-puljen til delvis finansiering af fire kultursøndage kl.
14-19 i september 2022. 
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget ikke har modtaget det samlede budget for
aktiviteterne.

3. At Christianshavns Lokaludvalg giver Foreningen Break Forward tilsagn om 10.000 kr. til
et Breaking-arrangement i Beboerhuset den 8. oktober 2022. Støtten øremærkes til
udstyrsleje, crew, og promovering jf. ansøgers budget. Lokaludvalget støtter ikke med det
ansøgte beløb på 30.000 kr., fordi det ønsker at sprede puljemidlerne ud på forskellige
aktiviteter..

4. At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til en fotograf på en ansøgning om 15.000 kr.
af 2022-puljen til bogtrykning i forbindelse med produktionen af en fotobåren portrætbog
om Christiania.
Afslaget begrundes med, at ansøgeren ikke har fast bopæl i lokaludvalgets område, idet
hun midlertidigt er bosat i Christianias forskerhus som Christianias Researcher in
Residence (CRIR).
Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at enhver borger, gruppe, forening
eller institution på Christianshavn kan søge om støtte til aktiviteter/projekter, som afvikles
på Christianshavn eller kommer bydelen til gode.
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Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget fire puljeansøgninger.

På vegne af formanden har sekretariatet afvist to puljeansøgninger fra ansøgere med bopæl uden for
lokaludvalgets område, jf. lokaludvalgets retningslinjer for støtte.

Løsning

1. Berghain  en totalteaterforestilling på Bøssehuset

Foreningen Down the Rabbit Hole Theatre ansøger om 15.000 kr. af 2022-puljen til genopsætning af
forestillingen Berghain på Bøssehuset i perioden 25. august  17. september 2022 (15 forestillinger).

Det ansøgte beløb skal gå til aflønning, af musiker, komponist og skuespillere.

Berghain er en totalteaterforestilling om ravekultur. Formålet er  udover at give en scenekunstnerisk
oplevelse udover det sædvanlige  både at sætte spot på ravekulturens problematiske aspekter og
belyse det livsbekræftende i kulturen. Ambitionen er, at publikum går fra oplevelsen med en mere
nuanceret forståelse af ravekulturen.

Ansøger anslår, at 525 betalende publikummer vil opleve forestillingen i Bøssehuset. Den primære
målgruppe er 16- til 30-årige, der elsker techno og ravefester. Øvrige kulturinteresserede er dog også
velkomne.

I forhold til lokal forankring problematiserer forestillingen fest- og stofkultur; en debat, der også er
relevant på Christianshavn.

Der tages entré på hhv. 195 kr. for en standardbillet og 155 kr. for en rabatbillet (studerende, unge,
gruppebilletter).

I spilleperioden spiller forestillingen derudover fem gange i Aarhus på Teater Katapult. Ansøger
oplyser, at en eventuel støtte fra Christianshavns Lokaludvalg udelukkende vil blive bruge til
spilledage på Bøssehuset.

Det samlede budget er på 427.700 kr. Heraf budgetteres med 77.700 kr. i billetindtægter fra
forestillingerne i Bøssehuset.

Sekretariatets bemærkninger

Ifølge lokaludvalgets retningslinjer for puljeansøgninger skal støttede aktiviteter finde sted efter
lokaludvalgets behandling af ansøgningen. Sekretariatet har derfor gjort ansøger opmærksom på, at
lokaludvalget ikke støtter aktiviteter, der foregår inden lokaludvalgets møde den 31. august 2022. 

Det fremgår desuden af retningslinjerne, at aktiviteter, hvor der er entreindtægter, kan modtage
støtte. Dog vurderes støtten i relation til entreens størrelse.
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Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten.

Arbejdsgruppens anbefaling

Arbejdsgruppen anbefaler et afslag. Begrundelse: Ifølge lokaludvalgets retningslinjer for
puljeansøgninger skal støttede aktiviteter finde sted efter lokaludvalgets behandling af ansøgningen. 

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til Foreningen Down the Rabbit Hole Theatre på en
ansøgning om 15.000 kr. af 2022-puljen til genopsætning af forestillingen Berghain på Bøssehuset i
perioden 25. august  17. september 2022. Afslaget begrundes med, at spilleperioden er startet, når
lokaludvalget skal tage stilling til ansøgningen. Ifølge lokaludvalgets retningslinjer for
puljeansøgninger skal støttede aktiviteter finde sted efter lokaludvalgets behandling af ansøgningen.

 

 2. Kultursøndage under Græstaget på Midtdyssen

Foreningen Midtdyssens Område ansøger om 55.945,76 kr. af 2022-puljen til delvis finansiering af
fire kultursøndage kl. 14-19 i september 2022.

Det ansøgte beløb skal gå til honorarer til optrædende ved arrangementet Kultursøndage under
Græstaget på Midtdyssen.

Kultursøndage under Græstaget på Midtdyssen vil byde på oplevelser for både børn og voksne,
københavnere, christianitter og andre gæster. Programindslag vil fx være klassiske koncerter,
performances og oplæsninger. Ideen er at skabe nogle sansefyldte og smukke fælleskabsoplevelser
på stedet, og gennem fælles kulturelle oplevelser styrke det lokale sammenhold på Christiania og
Christianshavn.

Kultursøndage under Græstaget på Midtdyssen er en videreudvikling af foreningens kulturfestival i
anledning af Christianias 50-års fødselsdag i 2021, som blev afholdt samme sted.

Arrangementet er gratis at deltage i.

Det samlede budget fremgår ikke af ansøgningen. Ansøger oplyser, at Christianias Kulturpolitisk
Fond har støttet arrangementet med 20.000 kr., der dog ikke må gå til at dække honorarer. Desuden
har ansøger søgt om støtte til arrangementet i Kultur- og Fritidsforvaltningens pulje for disponible
midler.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten.

Arbejdsgruppens anbefaling

Arbejdsgruppen anbefaler et afslag. Begrundelse for ikke at støtte med det ansøgte beløb: Det
samlede budget fremgår ikke af ansøgningen.
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Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til Foreningen Midtdyssens Område på en ansøgning om
55.945,76 kr. af 2022-puljen til delvis finansiering af fire kultursøndage kl. 14-19 i september 2022.
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget ikke har modtaget det samlede budget for aktiviteterne.

 

3. Breaking i Beboerhuset 2022

Foreningen Break Forward ansøger om 30.000 kr. af 2022-puljen til delvis finansiering af Breaking i
Beboerhuset 2022 fra kl. 14  00:30 den 8. oktober 2022.

Det ansøgte beløb skal gå til lokaleleje, udstyrsleje, crew, forplejning, præmie, promovering, transport
og andre udgifter.

I samarbejde med Christianshavns Beboerhus, Dans Danmark og BreakingDK vil Break Forward
afholde et Breaking-arrangement i Christianshavns Beboerhus. Arrangementet er åbent for alle
interesserede. Formålet er dels at udbrede kendskabet til og glæden ved break (dans og kultur) hos
børn uge og voksne, dels at skabe nye (lokalt forankrede) fællesskaber herigennem.

Break Forward forventer, at 600-800 personer vil deltage i arrangementet.

Arrangementet er gratis at deltage i.

Det samlede budget er på 88.200 kr.

Breaking i Beboerhuset er blevet afholdt de sidste 4 år i Christianshavns Beboerhus. Lokaludvalget
støttede sidste år Breaking i Beboerhuset 2021 med 10.000 kr..

Sekretariatets bemærkninger

Ifølge lokaludvalgets retningslinjer for støtte, yder lokaludvalget kun undtagelsesvis støtte til
aktiviteter, der tidligere har modtaget støtte fra lokaludvalget.

Sekretariatet ser derudover intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten.

Arbejdsgruppens anbefaling

Arbejdsgruppen anbefaler at bevillige 10.000 kr. til aktiviteten. Beløbet bevilliges til: Udstyrsleje,
Crew, Promovering. Arbejdsgruppen anbefaler delvis støtte, da den ønsker at sprede puljemidlerne
ud på forskellige aktiviteter.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver Foreningen Break Forward tilsagn om 10.000 kr. til et
Breaking-arrangement i Beboerhuset den 8. oktober 2022. Støtten øremærkes til udstyrsleje, crew,
og promovering jf. ansøgers budget. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 30.000 kr.,
fordi det ønsker at sprede puljemidlerne ud på forskellige aktiviteter.
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4. Portrætbog - Christiania

En fotograf ansøger om 15.000 kr. af 2022-puljen til delvis finansiering af bogtrykning i forbindelse
med produktionen af en fotobåren portrætbog om Christiania.

Bogen vil igennem portrætter og interviews give indblik i den unikke kultur, som er skabt af forskellige
christianitter. Bogen bliver til i samarbejde med christianitter, og bliver lanceret nationalt i 2023. Der
bliver til den tid afholdt bogreception på Gallopperiet på Christiania.

Portrætbogen trykkes i november 2022.

Fotografen er i det daglige bosat i en anden bydel. I perioden 31. juli - 31. august 2022 er hun dog
Christianias Researcher in Residence (CRIR), og dermed bosat i Christianias forskerhus.

Det samlede budget er på 55.000 kr. Der forventes indtægter på bogen svarende til
egenfinansieringen: 25.000 kr.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten.

Arbejdsgruppens anbefaling

Arbejdsgruppen anbefaler et afslag. Begrundelse: Vedtægten om at ansøgere skal være bosat i
bydelen er ikke opfyldt, trods et måneds forskerophold på Christiania.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til en fotograf på en ansøgning om 15.000 kr. af
2022-puljen til bogtrykning i forbindelse med produktionen af en fotobåren portrætbog om Christiania.
Afslaget begrundes med, at ansøgeren ikke har fast bopæl i lokaludvalgets område, idet hun 
midlertidigt er bosat i Christianias forskerhus som Christianias Researcher in Residence (CRIR).
Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at enhver borger, gruppe, forening eller
institution på Christianshavn kan søge om støtte til aktiviteter/projekter, som afvikles på
Christianshavn eller kommer bydelen til gode.

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 197.105 kr. af 2022-puljen til puljeansøgninger. Foreløbig har
lokaludvalget disponeret for 129.578 kr. af rammen. Hvis lokaludvalget følger indstillingerne, vil der
være disponeret for yderligere 10.000 kr. af rammen.

Videre proces
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Sekretariatet orienterer ansøgeren om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Foreningen Down the Rabbit
Hole Theatre på en ansøgning om 15.000 kr. af 2022-puljen til genopsætning af
forestillingen Berghain på Bøssehuset i perioden 25. august  17. september 2022. 
Afslaget begrundes med, at spilleperioden er startet, når lokaludvalget skal tage stilling til
ansøgningen. Ifølge lokaludvalgets retningslinjer for puljeansøgninger skal støttede
aktiviteter finde sted efter lokaludvalgets behandling af ansøgningen.

2. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Foreningen Midtdyssens
Område på en ansøgning om 55.945,76 kr. af 2022-puljen til delvis finansiering af fire
kultursøndage kl. 14-19 i september 2022. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget ikke
har modtaget det samlede budget for aktiviteterne.

3. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Foreningen Break Forward tilsagn om
10.000 kr. til et Breaking-arrangement i Beboerhuset den 8. oktober 2022. Støtten
øremærkes til udstyrsleje, crew, og promovering jf. ansøgers budget. Lokaludvalget
støtter ikke med det ansøgte beløb på 30.000 kr., fordi det ønsker at sprede puljemidlerne
ud på forskellige aktiviteter..

4. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til en fotograf på en ansøgning
om 15.000 kr. af 2022-puljen til bogtrykning i forbindelse med produktionen af en
fotobåren portrætbog om Christiania. Afslaget begrundes med, at ansøgeren ikke har fast
bopæl i lokaludvalgets område, idet hun midlertidigt er bosat i Christianias forskerhus som
Christianias Researcher in Residence (CRIR).
Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at enhver borger, gruppe, forening
eller institution på Christianshavn kan søge om støtte til aktiviteter/projekter, som afvikles
på Christianshavn eller kommer bydelen til gode.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

18.  B-sag: Status på lokaludvalgets 2022-pulje, august 2022 (2022-0235522)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en status på sin 2022-pulje til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager status på sin 2022-pulje til efterretning. Se bilaget.

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på dets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager status på lokaludvalgets 2022-pulje til efterretning. Se
bilaget.

Udgifter i forbindelse med lokaludvalgets borgerdialog om bydelsplanen vil blive afholdt af puljen
"Borgerdialogaktiviteter."

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog status på sin 2022-pulje til efterretning.

Bilag
1. Økonomioversigt
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

19.  B-sag: Havnens Pris 2022 (2022-0267255)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte, hvem der skal modtage Havnens Pris 2022.

Bilag

1. Begrundelser
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

20.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, august 2022 (2022-0267273)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage håndteringen af henvendelser til lokaludvalget til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager håndteringen af henvendelser til lokaludvalget siden
sidste lokaludvalgsmøde til efterretning

 

Problemstilling

Borgere har henvendt sig til lokaludvalget.

Løsning

1. Cykling på Christianshavns Vold

Med mail den 30. maj 2022 gjorde en borger opmærksom på, at guidede cykelture for turister tager
grupper på 10-20 cyklister op på Volden ad smalle stier med cykling forbudt og at fænomenet har
stået på over flere år, men er tiltagende. For tiden sker det 3-4 gange dagligt.

Han bad lokaludvalget om at påpege overfor kommunen,  at der er brug for tydeligere skiltning af, at
cykling er forbudt. 

Med mail den 9. juni 2022 oplyste han, at kommunen har oplyst, at der måske er et par skilte på vej
ved adgangsveje fra fortovet om cykling forbudt på Volden. 

Med mail den 24. august 2022 oplyste han, at kommunen har meldt tilbage, at der allerede er et skilt
på Volden og at der ikke er råd til flere.

Han oplyste, at der er et stort skilt med cykling forbudt ved den første rampe op til volden fra
Langebrogade / Lille Langebro, men dels er skiltet oppe på toppen af Volden og ses først når man er
kørt op ad rampen, og dels tager næsten alle cyklister (og alle guidede ture) en anden rampe, idet
man her kan komme lettere op på fortovet.
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Han oplyste videre, at det ikke er hver dag, han ser guidede ture, så han har ikke noget firmanavn,
på dem der står for turene, men den 24. august 2022 så han to gange større grupper tage den
rampe, hvor der ikke er et skilt.

Sekretariatet bad den 25. august 2022 Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og lokaludvalget.
Svaret foreligger endnu ikke.

 

2. Ydre Stadsgrav

Med mail den 17. juni 2022 spurgte en borger lokaludvalget om hvem, der har ansvar for/ jurisdiktion
over vandområdet Ydre Stadsgrav. 

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare.

Teknik- og Miljøforvaltningen svarede den 1. juli 2022,

at Københavns Kommune, Boligstyrelsen og Plan- og Boligstyrelsen ejer henholdsvis matrikel
653, 697a og 697b
at Kystdirektoratet er myndighed i forhold til tilladelse til fx byggeri på søterritoriet, men
regulerer ikke sejlads. Ydre Stadsgrav er omfattet af Søvejsreglerne jf. Bekendtgørelse om
sejlads m.m. i visse danske farvande. (BEK nr. 1083 af 20/11/2009 om Søvejsregler)
at Ydre Stadsgrav er fredet som fortidsminde, hvor Slots- og Kulturstyrelsen er myndighed
at Miljøstyrelsen er myndighed i forhold til overvågning af vandområder.

 

3. Mobiltelefonmaster på Ørkenfortet

Med mail den 21. juni 2022 bad en borger lokaludvalget om at gøre noget ved de mobiltelefonmaster,
der er sat op på hotellet på hjørnet af Strandgade og Torvegade. Hun har igennem de seneste år
været i "dialog" med ATP Ejendomme, som ejer hotellet. Masterne ødelægger hendes udsigt.

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare.

Teknik- og Miljøforvaltningen svarede den 24. juni 2022 om mobilmasterne på hotellet på hjørnet af
Strandgade og Torvegade, at ATP Ejendomme har oplyst, at de har prøvet at afdække masterne
med sejldug, hvilket medførte at masterne væltede i blæsten med udfald på mobildæk-ningen på
Christianshavn som resultat. Forvaltningen er i dialog med hotellet og ATP Ejendomme om at finde
en løsning.

4. Trold på Christianshavns Vold

Med mail den 24. juni 2022 foreslog en borger, at han og lokaludvalget m.fl. arbejder for at få en af
kunstneren Thomas Dambo s trolde, der er ved at blive hjemløs, placeret på Christianshavns Vold.
Han nævnte, at symbolikken og æstetikken i at Christianshavn også favner en hjemløs trold, er svær
at tage fejl af.
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Sekretariatet svarede den 30. juni 2022, at lokaludvalgets formandskab kan se pointen i, at
Christianshavn skal tage sig af en hjemløs trold, men at de ikke mener, at Christianshavns Vold er
den rigtige placering. 

Sekretariatet svarede videre, at Christianshavns Vold er beskyttet som fortidsminde, så det vil under
alle omstændigheder være vanskeligt, hvis ikke umuligt, at få tilladelse til at placere trolden på
Volden.

 

5. Wilders Plads

Med mail den 27. juni 2022 oplyste en borger, at hun har læst om den nye lokalplan for Wilders Plads
og at hun ser det som endnu et eklatant eksempel på, at lokalmiljøets / fredningsmyndighedernes og
bygherrens / andre myndigheders interesser støder sammen, og at sidstnævnte igen vinder. Hun tror
ikke, at det foreslåede byggeri på dette hjørne bliver godt. Hun nævner, at hvis samme mønster
følges som for hotellet på hjørnet af Strandgade og Torvegade, så bliver det nok til 16 m og med
mobiltelefonmaster ovenpå. Hun giver udtryk for, at det er omsonst at bruge tid på at besvare
spørgeundersøgelser fra lokaludvalget og Københavns Kommune, for det bliver alligevel sådan, som
pengene bestemmer. Hun overvejer at flytte fra Christianshavn, for udviklingen går ikke i den rigtige
retning.

Formanden svarede den 30. juni 2022, at alle i lokaludvalget er enig i, at Wilders Plads-hjørnet ved
kanalen er et fantastisk sted, som vi skal passe på. Da lokaludvalget drøftede sagen, var der flere,
som udtrykte bekymring over, at ejeren nu vil bygge nyt på stedet, men at et flertal mener, at hvis der
skal komme et nyt byggeri på Wilders Plads, er byggeprojektet, som ejeren har præsenteret for en
arbejdsgruppe under lokaludvalget, et rigtigt godt bud.

Formanden oplyste, at lokaludvalget vil følge udviklingen på Wilders Plads nøje og at han vil tage
borgerens pointe om mobilmaster på en ny bygning på Wilders Plads med videre til lokaludvalget.

 

6. Bopælspligt i Voldgården

Med mail den 8. juli 2022 bad Beboerrepræsentationen i Voldgården lokaludvalget om hjælp til at
foretage screeninger af anvendelsen af boliger i Voldgården, fordi kommunen kræver, at man skal
angive den nøjagtig adresse på boliger, som man formoder udlejes ulovligt på en tidsbegrænset
lejekontrakt, uden at der er tilknyttet personnummer til boligen.

I mailen redegjorde Beboerrepræsentationen i Voldgården for deres kontakt i 2019 til Lejernes LO i
Hovedstaden om problemet.

Formanden svarede den 26. august 2022, at lokaludvalgets formandskab ser situationen som et
politisk problem, der kræver politiske løsninger og at han derfor vil opfordre de politiske partier i
Borgerrepræsentationen til at tage sagen op, idet Borgerrepræsentationen om nødvendigt må rette
henvendelse til Folketinget om lovgivningen på området.
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7. Forskellige udfordringer på Bodenhoffs Plads og området omkring

Med mail den 19. august 2022 gjorde en borger lokaludvalget opmærksom på forskellige udfordringer
på Bodenhoffs Plads og området omkring

1. Vejarbejde-støj fra vejarbejdet på Bodenhoffs Plads, Andreas Bjørns Gade og Brobergsgade,
som der nok ikke kan gøres så meget ved.

2. Farlige situationer: Cykler på fortovet på begge sider af Bodenhoffs Plads, da særligt de unge
ikke gider brostenene. Dette resulterer i mange konflikter, hvor dem der bor i opgangene bliver
forskrækkede og børn er ved at blive kørt ned. Hun oplyser, at der været fire sammenstød på
fortovet den formiddag, hun skrev til lokaludvalget. 

3. Menneskeskabt støj: Når folk, særligt dem med ladcykler, vælger at køre over brostenene, er
det med voldsom lyd fra både cykel og ofte også fra cyklist. Netop pga. brostenene ynder børne
og forældre at sige høje lyde, mens de rasler over stenene. Hun oplyser, at det er enerverende.
Hun foreslår, at problemet delvist løses ved, at der lægges en belægning med glatte brosten og
der sættesl blomsterkasser på fortovet, som gør det umuligt at køre der på cykel.

4. Overaktivitet: Hun oplyser, at med åbningen af inderhavnsbroen er der om aftenen og natten
et konstant rend frem og tilbage fra Nyhavn til Christiania hver torsdag, fredag og lørdag. Om
sommeren er det hele ugen hele natten. For beboerne står valget mellem at have vinduerne
åbne og ikke kunne sove for råbende forbipasserende eller at lukke dem og gå til i varme. Hun
ved ikke, om der er noget man kan gøre for at begrænse denne aktivitet om natten, men det er
voldsomt.

Sekretariatet bad den 25. august 2022 Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og lokaludvalget.
Svaret foreligger endnu ikke.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog håndteringen af henvendelser til lokaludvalget siden sidste
lokaludvalgsmøde til efterretning
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

21.  Meddelelser (2022-0235539)
 

 

Beslutning
Møde med By & Havn den 30. august 2022

Asbjørn Kaasgaard, Jane Lytthans og Ulla Bo Skovvart orienterede om lokaludvalgets møde den 30.
august 2022 med By & Havn, som bl.a.

orienterede om og undskyldte for skummet i Margretheholm Havn
orienterede om materialet, Lynetteholm opfyldes med
orienterede om status på ideen om husbåde i Erdkehlgraven
orienterede om status på vandarealleje
orienterede om status på miljøzone på vand
orienterede om status på støj fra kanalrundfarter
orienterede om arkivet, som det er muligt at besøge.

Asbjørn Kaasgaard orienterede om By & Havns hjemmeside og om By & Havns gratis sejlture til
Lynetteholm.

 

Lokaludvalgets møder

Asbjørn Kaasgaard oplyste, at fra næste lokaludvalgsmøde vil Beboerhuset sørge for opstilling og
nedtagning af borde og stole i forbindelse med lokaludvalgsmøderne.
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22.  Eventuelt (2022-0235548)
 

 

Beslutning
Intet.
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Om Christianshavns Lokaludvalgs møde den 31. august 2022
Mødet startede kl. 18.30 og sluttede kl. 21.12.

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
10. Høringssvar om kommunens budget for 2023
11. Høringssvar om strategi og handleplan for biodiversitet
12. Valget af løsning til forbedrede cykelforhold i Torvegade
13. Kultur- og Fritidsforvaltningens organisering af institutioner i lokaludvalgets område
14. To borgermøder om Lynetteholm
15. Driftsstøtteaftalen om det lokale miljøarbejde
16. Lokaludvalgets retningslinjer for støtte
18. Status på lokaludvalgets 2022-pulje, august 2022
19. Havnens Pris 2022
20. Henvendelser til lokaludvalget, august 2022
3. Ukrainske flygtninge på Refshaleøen
4. Placering af sorteringspunkter
5. Status på tillægsaftale om etablering af almennyttige boliger på Christiania
6. Forholdene på Christianshavns Torv
7. Åbent Rådhus den 6. november 2022
8. Københavner-picnic den 11. juni 2023
9. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
17. Puljeansøgninger, august 2022
21. Meddelelser
22. Eventuelt

 

Mødedeltagere

Asbjørn Kaasgaard Christianshavns Lokalhistoriske Forening & Arkiv

Hulda Mader Fristaden Christiania

Jane Lytthans Christianshavns Lokalråd

Kirsten V. Andersen Foreningen Sofiebadet

Lars Josephsen Ejerforeningen Panterens Bastion

Povl Koch Christianias Naboer

Side 55



Preben Møller Whitt Ejerforeningen Krøyers Plads

Ulla Bo Skovvart Bo-Vita, afdeling 19

Katinka Haxthausen Christianshavns Torvenetværk

Henning Nielsen Avisgruppen Christianshavneren

Tine Ehlert Christianshavns Bådelaug

John Poulsen Kommunistisk Parti i Danmark

Jette Philipsen Boligselskabet Hjem

Poul Brorson Dansk Handicapforbund

Erik Rasmussen Socialdemokratiet

Gert Vincent Det Radikale Venstre

Karin Steno Det Konservative Folkeparti

Henrik Vilsbøll Socialistisk Folkeparti

Lis Schertiger Nielsen Enhedslisten

Hamid El Mousti Alternativet

 

Fraværende med afbud

Interessegruppen Børn, unge, idræt, kultur og fritid

Afbud fra Claus Bendixen og Marianne Olsen. I stedet deltog 1. suppleant Tine Ehlert og 2. suppleant
John Poulsen.

Interessegruppen Ældre, sundhed, social og integrationsområdet

Afbud fra Frode Neergaard. Interessegruppen har ingen suppleant.

Politisk udpeget

Afbud fra Elin Johansson. I stedet deltog 1. suppleant Karin Steno.
Afbud fra Bent Christoffersen. 1. suppleanten var fraværende uden afbud. 

 

Fraværende i mødet

Hulda Mader forlod mødet kl. 2020 efter behandlingen af dagsordenens punkt 5.

 

Næste møde
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Næste møde i Christianshavns Lokaludvalg holdes den 28. september 2022 kl. 18.30 i Beboerhuset,
Dronningensgade 34.
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